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                                                                        З А П И С Н И К 
 

са 35. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 24. 03. 2009. године, у времену од 10.00 до 12.30 часова  
 
 
Сједници су присуствовали сљедећи чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, Шефик 
Џаферовић, Слободан Шараба, Драго Калабић, Винко Зорић, Јозо Крижановић, Хазим 
Ранчић, Мирко Околић, Душанка Мајкић и Адем Хускић. 
Сједници нису присуствовали: Сулејман Тихић и Иво Миро Јовић. 
 
Сједници су присуствовали и гости, представници медија, као и представници Секретаријата 
Парламентарне скупштине БиХ: 

- Марина Пендеш, замјеник министра одбране БиХ, 
- Зоран Јовановић, Кабинет предсједавајућег Савјета министара БиХ, 
- Ермин Пешто, Раденко Станић, Амела Башић, Љубомир Куравица и Сеад Хаџић, 

Министарство безбједности БиХ,  
- Момир Брајић, Министарство иностраних послова БиХ, 
- Мидхат Изетбеговић, Министарство спољне трговине и економских односа БиХ, 
- Јасна Драгичевић, Шејла Јусуфовић и Шејла Бекташевић, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 
- Амел Фако, Амбасада САД-а у БиХ,  
- Сенад Златар, ОХР, 
- Дарио Шикуљак и Лејла Хаџихасановић, Штаб НАТО-а Сарајево, 
- Зоран Бркић, Сектор за односе с јавношћу ПСБиХ, 
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, и 

Јовица Катић, стручни сарадник у Заједничкој комисији за одбрану и безбједност 
БиХ. 

 
Сједницом је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ. Након што је упознао чланове Заједничке комисије са предложеним 
дневним редом, навео је да је у међувремену, од заказивања сједнице до њеног одржавања, 
достављен одређени број додатних материјала, те је стога предложио да се у предложени 
дневни ред уврсти и разматрање: 

- Позива на семинар о „ОЕБС-овом Кодексу понашања у војно-политичким 
аспектима“, Сарајево, 7. и 8. 04. 2009. године; 

- Позива на радионицу: „Могући облици сарадње и помоћи у транзицији и 
збрињавању војног персонала“, Сарајево, 24. и 25. 03. 2009. године; 

- Позива на 15. сједницу НАТО координационог тима (НКТ) Савјета министара 
БиХ, Бијељина, 27. 03. 2009. године; 

- Позива на конференцију: „Безбједност и стабилност на југоистоку Европе – утицај 
нових криза“, Бања Лука, 26. 03. 2009. године; 
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- Посјета делегације Специјалне комисије за контролу рада обавјештајног сервиса 

Народне скупштине Словачке Републике, 02. 04. 2009. године 
  
Драго Калабић подсјетио је да је Комисија на прошлој сједници усвојила закључак којим је 
обавезала СИПА-у и Савјет министара БиХ да јој, у року од 15 дана, доставе Извјештај о 
стању у СИПА-и с предлогом мјера за превладавање таквог стања, те упитао 
предсједавајућег да ли је овај извјештај достављен до почетка одржавања ове сједнице. 
Бранко Зрно навео је да рок за достављање поменутог извјештаја истиче наредног дана, а 
Комисија до почетка ове сједнице није добила тражени извјештај ни од СИПА-е ни од 
Савјета министара БиХ. 
Драго Калабић истакао је да су чланови Комисије из српског народа, због недостављања 
овог извјештаја, имали дилему да ли да уопште учествују у раду ове сједнице Комисије, али 
и наредних сједница. Изразио је и сумњу да ће дати рок за достављање извјештаја на крају 
ипак бити испоштован. 
Након завршетка расправе, чланови Комисије прихватили су предлог измјена и допуна 
дневног реда,  те је констатовано да 35. сједница Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ има сљедећи 
 
                    ДНЕВНИ РЕД: 
  

1. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о одбрани БиХ– прва 
комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ); 

2. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о служби у Оружаним 
снагама БиХ – прва комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ);  

3. Разматрање Предлога закона о граничној контроли - прва комисијска фаза (предлагач: 
Савјет министара БиХ); 

4. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Граничној полицији 
БиХ- прва комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ); 

5. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за 
истраге и заштиту -  прва комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ);  

6. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о полицијским 
службеницима БиХ – друга комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ);  

7. Разматрање Информације о рјешавању вишка наоружања и муниције Оружаних снага 
БиХ - повјерљиво (сачинилац: Министарство одбране БиХ); 

8. Разматрање Извјештаја о раду Савјета министара БиХ за 2008. у дијелу надлежности 
Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, а на захтјеву Колегијума 
Представничког дома ПСБиХ; 

9. Разматрање Допуњене информације о реализовању закључака са састанка чланова 
Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ са члановима Одбора за 
безбједност и одбрану Скупштине Црне Горе (сачинилац: Министарство безбједности 
БиХ); 

10. Разматрање Извјештаја Извршне дирекције Комитета за борбу против тероризма о 
посјети БиХ  у периоду од 11. до 19. 11. 2007. године (Савјет министара БиХ и 
Министарство безбједности БиХ); 

11. Текућа питања: 
a) Информација о обављеној посјети Државној агенцији за истраге и заштиту 

(СИПА),  05. 02. 2009. године; 
          б)     Информација о састанку одржаном са Јиржијем Седивијем (Jiri Sedivy),  
                   помоћником генералног секретара НАТО-а за одбрамбену политику и планирање; 
          ц)     Позив на семинар о „ОЕБС Кодексу понашања у војно-политичким аспектима“,  
                   Сарајево, 7. и 8. 04. 2009. године; 
          д)     Позив на радионицу: „Могући облици сарадње и помоћи у транзицији и  
                   збрињавању војног персонала“, Сарајево, 24. и 25. 03. 2009. године; 
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          е)     Позив на 15. сједницу НАТО координационог тима (НКТ) Савјета министара  
                  БиХ,  
                  Бијељина, 27. 03. 2009. године; 
           ф)   Позив на конференцију: „Безбједност и стабилност на југоистоку Европе – утицај  
                  нових криза“, Бања Лука, 26. 03. 2009. године; 
           г)    Посјета делегације Специјалне комисије за контролу рада обавјештајног сервиса  
                  Народне скупштине Словачке Републике, 02. 04. 2009. године 

 
 

Ад. - 1. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о одбрани  
             БиХ– прва комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Душанка Мајкић констатовала је да се Предлогом закона о одбрани мијењају одредбе члана 
9. те да се надлежност војнообавјештајног рода, осим постојеће, дијелом проширује и на 
контраобавјештајне и безбједносне послове. Међутим, ставом 5. овог члана, по њеном 
мишљењу,  дата су сувише велика овлашћења министру одбране да доноси сва подзаконска 
акта у тој области, чак и о неким питањима која би требало да буду регулисана самим 
законом. Навела је да подзаконске акте треба да усваја Савјет министара БиХ на предлог 
министра одбране, а да би Заједничка комисија за одбрану и безбједност БиХ накнадно 
требало да добије све ове акте. Стога је истакла да није сагласна са предложеним рјешењима, 
те је сугерисала да предлагач повуче из процедуре овај предлог закона, а да Министарство 
одбране потпуно новим предлогом закона дефинише надлежност организационих дијелова, 
задатке, овлашћења и методе рада. Само у том случају може подржати измјене Закона, јер  је 
њен основни принцип да не прихвата да се подзаконским актом регулишу питања која треба 
да буду регулисана законом. 
Марина Пендеш, замјеник министра одбране БиХ, навела је да министар одбране БиХ има 
овлашћења која произлазе из других закона, да на исти начин као што је предвиђено овим 
предлогом закона доноси подзаконска акта. Када су рађене измјене овог закона, у расправи 
вођеној унутар Министарства одбране став 5. члана 9. прихваћен је без примједаба. Закон је 
даље прошао комплетну процедуру, а прихваћен је и у Савјету министара БиХ без 
примједаба. 
Адем Хускић упитао је Марину Пендеш да ли је овај предлог закона усвојен једногласно на 
сједници Савјета министара БиХ, на шта му она није могла дати тачан одговор, с обзиром да 
није присуствовала сједници Савјета министара на којој је Закон усвојен. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
Чланови Заједничке комисије, са шест гласова „за“, једном гласом „против“ и три гласа 
„уздржан“, уз довољну просту већину, али без гласа представника српског народа, нису 
прихватили принципе Предлога закона о измјенама и допунама Закона о одбрани БиХ. Као 
разлог одбијања наведено је да се овим предлогом закона уређују нове надлежности које је 
неопходно регулисати законским нормама, а не подзаконским актима, како је то предложено. 
 
 
Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о служби у 
             Оружаним снагама БиХ – прва комисијска фаза  
             (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Будући да није вођена расправа, предсједавајући Бранко Зрно позвао је чланове Комисије да 
се изјасне о принципима Предлога закона. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
Чланови Заједничке комисије једногласно су, са десет гласова „за“,  прихватили принципе 
Предлога закона о измјенама и допунама Закона о служби у Оружаним снагама БиХ и 
предложили домовима Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање у првом читању. 
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Ад. - 3. Разматрање Предлога закона о граничној контроли - прва комисијска 
              фаза (предлагач: Савјет министара БиХ) 
            
Бранко Зрно напоменуо је да Комисија већ седми пут разматра принципе овог закона. 
Мирко Околић констатовао је да је евидентно да нема никаквих измјена у вези с Предлогом 
закона, што указује на неозбиљност предлагача у овом случају. Стога су чланови Комисије 
из СДС-а заузели став да неће више трпјети критику ПСБиХ, те ће подржати његове 
принципе, како би био завршен поступак  у вези с овим законом, односно пружена прилика 
Представничком дому да га коначно одбије. Ово је шанса да се процедура о Закону оконча 
јер га посланици СДС-а на сједници Дома,неће подржати. 
Слободан Шараба сагласио се са дискусијом г. Околића и појаснио да ће подржати 
принципе Предлога закона на Комисији, а  гласати против њих на сједници Дома народа како 
би Закон напокон био одбијен. Тиме би се коначно пружила прилика за израду предлога 
закона који би био квалитетнији од постојећег. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
Чланови Заједничке комисије, са седам гласова „за“, једним „против“ и два гласа „уздржан“, 
подржали су принципе Предлога закона о граничној контроли.  
 
 
Ад. - 4. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Граничној 
              полицији БиХ - прва комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Душанка Мајкић навела је да Предлог закона представља усклађивање Закона о граничној 
полицији са законима којима је извршена реформа полиције у БиХ. Стога сматра да чланови 
Комисије треба да порже овај закон, као и закон који ће бити разматран у оквиру наредне 
тачкие дневног реда. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
Чланови Заједничке комисије једногласно су, са десет гласова „за, прихватили принципе 
Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Граничној полицији БиХ и предложили 
домовима Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање у првом читању. 
. 
Ад. -  5.  Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Државној 
               агенцији за истраге и заштиту - прва комисијска фаза  
               (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Како није вођена расправа, предсједавајући Бранко Зрно позвао је чланове Комисије да се 
изјасне о принципима Предлога закона. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
Чланови Заједничке комисије једногласно су, са десет гласова „за“, прихватили принципе 
Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту и 
предложили домовима Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање у првом читању. 
. 
Ад. - 6. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о полицијским 
             службеницима БиХ – друга комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Бранко Зрно напоменуо је да се Предлог закона разматра у другој комисијској фази, те да је 
амандман на њега поднио члан Комисије, Адем Хускић. Коментаришући овај амандман, он 
га је оцијенио добрим, те предложио г. Хускићу да га веже за члан 17. важећег закона, што је 
посланик Хускић прихватио. 
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Хазим Ранчић истакао је да амандман г. Хускића посматра у свјетлу поштовања питања 
пресумпције невиности из праксе дуготрајних процеса прије евентуалног потврђивања 
оптужнице против полицијских службеника. Рекао је да ипак има неколико дилема. Навео је 
да је тачно да постоји пресумпција, али одређена кривична дјела могу бити толико тешка да 
могу садржавати основе сумње и доста доказа да починилац може бити полицијски 
службеник. Друга дилема у вези са евентуалним усвајањем овог амандмана јесте што он 
предвиђа могућност суспензије, како код потврђивања оптужнице везане за кривично дјело 
тако и код покретања дисциплинске одговорности. Навео је да постоји огромна разлика 
између потврђивања оптужнице од суда, чиме кривични поступак почиње тећи, и 
евентуалног покретања дисциплинског поступка. Закључио је да би у том смислу било 
прихватљивије обавезно суспендовањe приликом потврђивања оптужнице, а да до суспензије 
може доћи приликом покретања дисциплинског поступка.  
Адем Хускић рекао је да прихвата и ову и све друге сугестије, ако би проблем тиме био 
ријешен. Као излаз из ове ситуације, предложио је да се у амандману умјесто ријечи „може“ 
стави ријеч „ће“. 
Шефика Џаферовића занимало је постојеће рјешење питања суспензија у Закону о 
полицијским службеницима, након чега је Драгица Хинић прочитала одредбе члана 112. 
став 1. Закона о полицијским службеницима, којима се дефинише ово питање. 
 Шефик Џаферовић  потом је истакао да је кључно питање  - када се сматра да је по новим 
процедурама покренут кривични поступак. По ранијим процедурама, кривични поступак  
сматрао се покренутим онда када рјешење о спровођењу истраге постане правоснажно. По 
новом кривичном законодавству, пак, кривични поступак покренут је након потврђивања 
оптужнице. У том смислу, овим амандманом се не прописује блажи режим, што је била 
интенција Адема Хускића, те је закључио да постојеће рјешење Закона даје бољи оквир за 
рјешење овог питања, остављајући дискрецију у оквиру њега. Намјера предлагача амандмана 
је била добра, али је замолио све чланове Комисије да покушају наћи најбоље рјешење за 
овај проблем. 
Адем Хускић рекао је да не сматра да је предложени амандман најбоље рјешење, те да 
прихвата свако рјешење којим ће се поправити досадашња негативна пракса у Граничној 
полицији или СИПА-и. 
Хазим Ранчић навео је да су, с обзиром на постојеће стање и одредбе у постојећем закону, 
према којима  кривични поступак почиње тећи од момента када оптужницу потврди суд, све 
суспензије које су у пракси спроведене од момента подношења кривичне пријаве до момента 
потврђивања оптужнице незаконите. 
Шефик Џаферовић сматра да није добро да покретање дисциплинског поступка буде у 
истој равни са покретањем кривичног поступка. Предложио  је потом г. Хускићу да одустане 
од амандмана, а Комисији предложио да о уоченим проблемима информише Министарство 
безбједности, Агенцију за државну службу и Савјет министара БиХ, те да од њих затражи да 
у року од 30 дана размотре овај проблем и предложе адекватно рјешење, јер је постојеће 
стање неодрживо. 
Мирко Околић изнио је мишљење да се суспензија полицијског службеника не може 
поредити са суспензијом других лица, с обзиром на специфичност њиховог посла. Зато је 
предложио да се у рјешавање овог проблема укључе првенствено лица из правне струке, 
сугеришући да се рјешење не гледа уско, него да се долазећи до њега користе и нека друга 
законска рјешења. 
Душанка Мајкић упитала је представнике предлагача како нису били свјесни овог проблема 
када је Предлог закона рађен, те замолила предлагача да да своје образложење. 
Љубомир Куравица из Министарства безбједности БиХ навео је да овај предлог закона не 
представља усклађивање са усвојеним законима којима је реформисана полиција у БиХ, те да 
се он као такав налази ван њиховог обима послова. Ипак, навео је да се директору мора 
оставити једна шира основа када су у питању суспензије, те је закључио да се не може 
утицати на дуготрајне судске процесе. 
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Винко Зорић подржао је предлог закључка г. Џаферовића, уз нагласак да се предвиди 
одговорност онога ко је покренуо дисциплински поступак који се показао као неоснован. 
Треба тражити и одговорност људи који покрећу такве поступке против полицијских 
службеника за које је касније констатовано да су били безразложно суспендовани.  
Јозо Крижановић констатовао је да је било врло корисно расправљати о овом питању јер је 
евидентно да постоји проблем који се не може ријешити једним амандманом. Сматра да је 
предложени закључак г. Џаферовића добар. Навео је и да постоји још једна нова ситуација 
настала оформљивањем Независног одбора и Одбора за жалбе грађана, као независних 
тијела полицијске структуре у БиХ, те би требало у том смислу користити и ове институције 
за рјешавање наведених проблема како би се избјегле све евентуалне шпекулације 
руководећих људи агенција приликом суспензија полицијских службеника. 
 
Одлучивање у другој комисијској фази 
Адем Хускић одустао је од предложеног амандмана. 
Чланови Заједничке комисије једногласно су, са десет гласова „за“, усвојили Предлог закона 
о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ и предложили домовима 
Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање у другом читању. 
.Комисија је такође једногласно, са десет гласова „за“,  усвојила и сљедећи закључак: 
„Заједничка комисија приликом расправе о амандману на члан 17. Предлога закона о 
измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ, односно став 1. члана 112. 
важећег закона, констатује да суспензије покренуте на основу овог члана трају недопустиво 
дуго, а често бивају и окончане непокретањем кривичног поступка против суспендованих 
лица, што проузрокује штетне посљедице и тим лицима и држави у цјелини. Како је 
Комисија уочила постојање наведеног проблема, од Савјета министара БиХ тражи да га, у 
року од 30 дана, размотри и предложи адекватно рјешење за његово отклањање.“  
 
Бранко Зрно предложио је да Комисија најприје разматра тачке 9. и 10, а након тога да 
разматра Информацију означену као „повјерљиво“, Извјештај о раду Савјета министара БиХ 
за 2008. у дијелу надлежности Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и текућа 
питања, што је једногласно прихаћено.  
 
 
Ад. - 9. Разматрање Допуњене информације о реализовању закључака са састанка  
              чланова Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ са члановима 
              Одбора за безбједност и одбрану Скупштине Црне Горе 
              (сачинилац: Министарство безбједности БиХ) 
 
Слободан Шараба истакао је да има двије конкретне примједбе у вези с Информацијом. 
Прва се односи на 2. тачку, која говори о запречавању мјеста која погодују илегалном 
преласку државне границе између БиХ и Републике Црне Горе. У Информацији се наводи да 
постоји 27 таквих мјеста која погодују илегалном преласку, а након тога се наводи закључак 
да ће се запречавање тих мјеста извршити до краја 2009. године. Његово мишљење је да је 
тако дуг период недопустив и потпуно је неозбиљно чекати до краја године да се та мјеста 
гдје се одвија криминал и шверц запријече тако касно. Стога то треба хитно урадити, јер то 
утиче на пораст криминалитета у БиХ и на проблеме који постоје у Требињу и око њега. 
Предложио је усвајање закључка према којем сва ова мјеста треба запријечити најкасније у 
року од мјесец дана. Друга примједба односи се на изградњу заједничког граничног прелаза 
„Зупци-Ситница“ између БиХ и Републике Црне Горе. Приликом заједничког састанка ове 
двије комисије констатовано је да је најбоље рјешење да се направи један заједнички 
гранични прелаз како би се ријешили бројни проблеми с којима се сусрећу људи који раде на  
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граничном прелазу „Зупци-Ситница“. У међувремену је достављена информација да је 
Управа за индиректно опорезивање (УИО) потрошила 600.000 КМ за рјешавање имовинско-
правних односа ради прављења посебног граничног прелаза на Зупцима, што је било 
потпуно неочекивано с обзиром на првобитне договоре. У вези с тим предложио је закључак 
да Заједничка комисија затражи од УИО информацију зашто је то урађено на такав начин и 
зашто су потрошена значајна новчана средства ако је већ раније постојала идеја и воља да се 
уради заједнички гранични прелаз између БиХ и Републике Црне Горе. 
Бранко Зрно истакао је да Комисија ову информацију може примити к знању, са 
закључцима које је током расправе предложио Слободан Шараба. Затим је дао ријеч 
представнику Министарства безбједности БиХ, које је сачинило ову информацију. 
Ермин Пешто, из Министарства безбједности БиХ, навео је да је ово питање разматрано у 
децембру прошле године на заједничкој сједници Државне комисије за интегрисано 
управљање границом БиХ и Комисије за одређивање граничних прелаза и утврђивања 
режима пограничног саобраћаја Црне Горе, када је договорен план активности запречавања. 
Међутим, није једноставно запријечити ове споредне путеве, јер је потребно прије свега 
направити идејни пројекат, који даље треба да усвоје двије државе, те на крају физички 
запријечити споредне путеве. За то су потребна и одређена новчана средства предвиђена 
буџетом. Навео је примјер да је тај пројекат запречавања око 160 споредних путева са 
Републиком Хрватском коштао око 400.000 евра. Тренутно екипе из Босне и Херцеговине и 
Црне Горе обилазе терен, снимају стање и покушавају наћи рјешење. Увјерио је чланове 
Комисије да то није могуће урадити тако брзо, јер је договорено да се до јуна ове године 
заврши снимање цјелокупног стања и израда елабората, те да те прелазе треба запријечити 
бетонским блоковима. Као наредни потенцијални проблем навео је локално становништво, с 
којим су, нпр., имали проблема приликом запречавања споредних прелаза са Републиком 
Хрватском. Комплетан проблем оцијенио је веома сложеним и рекао да се нада да ће ствари 
бити завршене и прије предвиђеног рока. 
Слободан Шараба навео је да је Заједничка комисија прошле године, приликом посјете 
Теренској канцеларији Граничне полиције БиХ у Чапљини, дошла до сазнања да граница 
БиХ са Црном Гором није у потпуности затворена. То је проблем који траје дуже од годину 
дана и стога је, уз све уважавање става које је изнио представник Министарства 
безбједности, неприхватљиво да се чека толико дуго, ако већ постоји воља и жеља да се овај 
проблем брзо ријеши. Закључио је да је недопустиво да Требиње и његова околина чекају 
рјешавање проблема пораста криминалитета толико дуго због рјешавања овако дугих 
процедура и израђивања елабората, усљед чега би и ови прелази били запријечени вјероватно 
тек наредне године. 
Хазим Ранчић навео је да је у Информацији наведено да су државне комисије за границу, 
03. 12. 2008. године, закључиле да ће радити на изради заједничког граничног прелаза 
''Зупци-Ситница“, а послије тога се наводи да је УИО, актом од 23.07.2008. године, 
обавијестио да је потрошено 607.819 КМ за екпропријацију земљишта ради изградње 
граничног прелаза на Зупцима. Закључио је да су представници Министарства безбједности 
БиХ и Граничне полиције БиХ морали бити информисани о овом акту УИО, како даље не би 
колегама из Црне Горе обећавали на сједници одржаној у децембру изградњу заједничког 
граничног прелаза, те упитао како се то уопште могло десити. 
Ермин Пешто одговорио је да је то питање требало бити изнесено на сједници Државне 
комисије за интегрисано управљање границом БиХ, али је директор УИО вршио 
несинхронизовано директну кореспонденцију са предсједавајућим Савјета министара БиХ, 
тако да Министарство безбједности током састанка у децембру у Црној Гори није имало 
информацију да се на томе ради. Навео је да је позадина проблема ранији договор Комисије 
за границе са Европском комисијом (ЕК). Према том договору, требало је градити гранични 
прелаз са стране БиХ, а не заједнички гранични прелаз. Уложена су и средства добијена од 
ЕК и направљен уговор са извођачем радова, а  у  садашњој ситуацији, ако се жели градити 
заједнички гранични прелаз, ЕК ће повући свој новац, а БиХ и Црна Гора би у том случају 
морале градити прелаз својим средствима. 
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Адем Хускић истакао је да ово питање датира још из прошлог мандата Заједничке комисије 
за одбрану и безбједност БиХ и основни проблем је што се не зна шта је чија одговорност. 
УИО врши царински надзор на граничним прелазима и ради паралелно са Граничном 
полицијом. Због тога треба наћи рјешење, како би само једно тијело рјешавало ова питања. 
 
Након завршене расправе, Заједничка комисија је примила к знању Информацију. Комисија 
је, такође једногласно, са девет  гласова „за“, усвојила и предлог закључка који је 
проистекао из расправе, а којим Савјету министара БиХ, Министарству безбједности БиХ, 
Граничној полицији БиХ и УИО изражава незадовољство због чињенице да постоји 
недопустива спорост у извршавању задатака у вези са запречавањем државне границе између 
БиХ и Републике Црне Горе, те да би ове активности требало окончати у што краћем року с 
обзиром да непосредно утичу на пораст криминалитета. Комисија такође изражава 
незадовољство добијеном информацијом да је УИО потрошила око 600.000 КМ за 
регулисање имовинско-правних односа за земљиште на којем би био изграђен посебан 
објекат граничног прелаза на територији БиХ, а не заједнички гранични прелаз „Зупци-
Ситница“, о којем је исказан заједнички интересе већ дужи временски период. Иницијативу 
за изградњу заједничких граничних прелаза, па и овог, у неколико наврата покретали су 
Комисија, домови ПСБиХ и Министарство безбједности БиХ. Комисија изражава крајње 
незадовољство и чињеницом да не постоји готово никаква комуникација између 
Министарства безбједности и других државних институција и органа, а што је евидентно у 
наведеном случају. Стога Заједничка комисија Савјету министара БиХ иницира да у што 
краћем року размотри наведена питања, те овој комисији достави информацију: 
 

- о разлозима због којих се све активности на запречавању споредних путева на 
граници између БиХ и Републике Црне Горе реализују недопустиво споро и о томе 
шта ће предузети да се тај процес оконча што прије. Комисија инсистира да се ова 
активност оконча до краја јуна ове године; 

- заједно са УИО, информише због чега је УИО предузела активности у наведеном 
конкретном случају, иако је позната чињеница да је јасно исказана жеља за 
изградњу заједничких граничних прелаза и конкретног прелаза „Зупци-Ситница“ 

 
Ад. - 10. Разматрање Извјештаја Извршне дирекције Комитета за борбу против 
               тероризма о посјети БиХ  у периоду 11. - 19. 11.2007. године (Савјет министара  
               БиХ и Министарство безбједности БиХ) 
             
Сеад Хаџић, из Министарства безбједности БиХ, истакао је да је Дирекција Одбора за борбу 
против тероризма приликом осмодневне посјете БиХ сачинила сумарни Извјештај о стању у 
оба бх. ентитета и доставила га Министарству безбједности, те да се он налази пред 
члановима Комисије. Дирекција је у Нацрту извјештаја дала позитивну оцјену стања које је 
затекла у БиХ, те о томе шта је Министарство безбједности заједно са свим својим 
агенцијама учинило у борби против тероризма. Навео је још да је Босна и Херцеговина једна 
од водећих држава у региону, која је потписала шеснаест  европских резолуција и конвенција 
у борби против тероризма, као и деветнаест резолуција и конвенција УН-а. Одјел за борбу 
против тероризма Министарства безбједности радио је и на изради Стратегије БиХ за борбу 
против тероризма за период 2006-2009. године, а овај одјел је већ израдио и Стратегију за 
период 2009-2012. године.  
Душанку Мајкић занимало је због чега је Извјештај ове дирекције из 2007. тек сада 
достављен Заједничкој комисији. 
Сеад Хаџић објаснио је да је Комитет касно доставио Извјештај, те да је одмах након 
достављања прослијеђен Комисији. 
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Комисија је након расправе једногласно, са седам гласова „за“, усвојила Извјештај Извршне 
дирекције Комитета за борбу против тероризма о посјети Би  у периоду 11.-19. 11.2007. 
године. 
 
Након тога предсједавајући је напоменуо да је наредна тачка означена ознаком 
„повјерљиво“, те дао краћу паузу, како би лица која нису прошла безбједносну провјеру 
напустила сједницу. 
 
 
Ад. - 7. Разматрање Информације о рјешавању вишка наоружања и муниције 
             Оружаних снага БиХ - повјерљиво (сачинилац: Министарство одбране БиХ) 
 
Бранко Зрно напоменуо је да је Информација означена степеном заштите „повјерљиво“, те 
је отворио расправу. 
У расправи о овој тачки дневног реда учествовали су чланови Комисије: Слободан Шараба, 
Душанка Мајкић, Адем Хускић, Хазим Ранчић, Бранко Зрно, Мирко Околић и Јозо 
Крижановић. 
На одређена питања проистекла из расправе одговоре је дала замјеник министра одбране 
БиХ, Марина Пендеш. 
Након расправе констатовано је да Информација о рјешавању вишка наоружања и муниције 
Оружаних снага БиХ није прихваћена, те је Заједничка комисија задужила Министарство 
одбране да сачини нову информацију и поново је достави Комисији, најкасније до 30. 04. 
2009. Комисија је усвојила и предлоге закључака које су у расправи предложили чланови 
Комисије: Душанка Мајкић, Слободан Шараба, Адем Хускић и Хазим Ранчић, а који су 
прослијеђени Министарству одбране БиХ ради израде нове информације. 
 
 
Ад. - 8. Разматрање Извјештаја о раду Савјета министара БиХ за 2008. у дијелу 
             надлежности Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, а на захтјев  
             Колегијума Представничког дома ПСБиХ 
         
   
Душанка Мајкић констатовала је да се Извјештај у овој форми први пут налази пред 
Комисијом, те је стога предложила да се, с обзиром на обимност материјала, ова тачка 
дневног реда не разматра на овој сједници. Секретаријат Комисије би до наредне сједнице 
требало из овог извјештаја да извуче само оне дијелове који се односе на надлежност 
Заједничке комисије и достави га члановима Комисије. 
Јозо Крижановић сматра да би се принципијелно требало упитати да ли је ово извјештај 
Савјета министара или скуп појединачних извјештаја министарстава. 
Мирко Околић навео је да је основно питање шта је то што је Савјет министара био дужан 
да достави Заједничкој комисији у складу с постојећим законима. Предложио је да 
Секретаријат Комисије анализира шта је до сада Савјет министара доставио када је овај 
извјештај у питању и шта је још дужан да достави Комисији према одредбама свих закона 
који произлазе из рада министарстава. 
Овај предлог Комисија није прихватила, а усвојила је предлог Душанке Мајкић да се ова 
тачка не разматра даље на овој сједници, те задужила Секретаријат Комисије да из овог 
извјештаја извуче оне дијелове који се односе на надлежност Заједничке комисије и такав 
материјал достави члановима Комисије ради разматрања на наредној сједници. 
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Ад. - 11. Текућа питања: 
 

a) Информација о обављеној посјети Државној агенцији за истраге и заштиту 
(СИПА), 05. 02. 2009. године 

 
Комисија је примила к знању Информацију о обављеној посјети Државној агенцији за 
истраге и заштиту (СИПА), 05. 02. 2009. године 
 

б) Информација о одржаном састанку са Јиржијем Седивијем, помоћником 
    генералног секретара НАТО-а за одбрамбену политику и планирање 

 
Комисија је примила к знању Информацију о састанку са Јиржијем Седивијем, помоћником 
генералног секретара НАТО-а за одбрамбену политику и планирање 
 

ц) Позив на семинар о „ОЕБС-овом Кодексу понашања у војно-политичким  
     аспектима“, Сарајево, 07. и  08. 04. 2009. године 

 
Комисија је одлучила да овом семинару присуствују Бранко Зрно и Жељко Грубешић. 
 

д) Позив на радионицу о теми:  „Могући облици сарадње и помоћи у транзицији и  
     збрињавању војног персонала“, Сарајево, 24. и 25. 03. 2009. године 

 
Заједничка комисија одлучила је да нико од њених чланова неће учествовати на овој 
радионици због раније утврђених и преузетих обавеза. 
 

е) Позив на 15. сједницу НАТО координационог тима (НКТ) Савјета министара 
    БиХ, Бијељина, 27. 03. 2009. године 

 
Заједничка комисија одлучила је да нико од њених чланова неће присуствовати 15. сједници 
НКТ због раније утврђених и преузетих обавеза. 
 
 
       ф) Позив на конференцију: Безбједност и стабилност на југоистоку Европе – утицај  
            нових криза“, Бања Лука, 26. 03. 2009. године 
 
Заједничка комисија одлучила је да нико од њених чланова неће учествовати на овој 
конференцији због раније утврђених и преузетих обавеза. 
 

г) Посјета делегације Специјалне комисије за контролу рада обавјештајног сервиса  
    Народне скупштине Словачке Републике, 02. 04. 2009. године 

 
Бранко Зрно навео је да је званични домаћин ове посјете Заједничка безбједносно-
обавјештајна комисија за надзор над радом ОБАБиХ, те да је планирано да се састанак са 
представницима Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ одржи у времену од 
10.30 до 11.30. часова 
Комисија је одлучила да овом састанку присуствују Бранко Зрно и Адем Хускић. 
 
 
 
         Записник сачинила                                                                         Предсједавајући 
           Драгица Хинић                                                                      Заједничке комисије 
                                                                                                                    Бранко Зрно 
 


	Парламентарне скупштине БиХ,

